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PROTOKÓŁ Nr 0012.1.9.2018 
z posiedzenia  Komisji Skarbu  
w dniu 16 października 2018r. 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Czas posiedzenia:  godz. 14.30 – 16.20 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Wniosek Stowarzyszenia Klubu Abstynentów „Arka” w sprawie wydania opinii 

dotyczącej w otwartego konkursu ofert. 
 

4. Projekty strategiczne. 

5. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2018 rok, 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia minimalnej wysokości wynagrodzenia  
dla rodzin zastępczych zawodowych i rodzin zastępczych zawodowych 
pełniących funkcję pogotowia rodzinnego, 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(35.467,87), 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(76.842,08), 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(90.491,78), 

 Projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy  
o działalności i pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019, 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2019 roku stawek 
opłat  
za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach 
strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku wydania 
dyspozycji usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienie od jego usunięcia,  
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 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2018, 

 Wnioski Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej w sprawie umorzenia 
należności z tytułu umowy podnajmu lokalu socjalnego za rok 2007  
- 5 wniosków, 

 Wnioski Miejskiego Zarządu Nieruchomości w sprawie umorzenia należności 
głównej i odsetkowej – 11 wniosków, 

 Wnioski Wydziału Podatków i Opłat w sprawie umorzenia zaległości – 3 

wnioski 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniach 4 września 2018r. 
 i 25 września 2018r. 

8. Zakończenie posiedzenia.     

 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Szymon Klimczak otworzył posiedzenie. Powitał 
zaproszonych na posiedzenie gości oraz członków Komisji.  

Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Szymon Klimczak odczytał proponowany porządek 
obrad, który następnie Komisja przyjęła jednogłośnie. 
 

Ad.3. 
Wniosek Stowarzyszenia Klubu Abstynentów „Arka” w sprawie wydania 
opinii dotyczącej w otwartego konkursu ofert. 
 

Robert Kościuk – Stowarzyszenie KA „Arka” 
Wniosek dotyczy możliwości ogłaszania przez miasto konkursów otwartych                      
w grancie dotyczącym przeciwdziałania alkoholizmowi i pomagania rodzinom 
uzależnionych na podstawie projektu budżetu czyli w ostatnim kwartale roku oraz 
czy istnieją możliwości wprowadzenia zmian w uchwale okołobudżetowej w tym 
celu. Według naszej wiedzy w ościennych gminach potrafią sobie z tym poradzić              
i te konkursy są ogłaszane wcześniej. Obecna procedura w mieście nie pozwala na 
wstawianie działań w miesiącach wcześniejszych, dopiero od marca, kwietnia. 
Wcześniejsze ogłaszanie konkursów dałoby nam większą stabilizację.  
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Szymon Klimczak 
Jakie są możliwości rozwiązania tego problemu zgłoszonego przez Stowarzyszenie? 
 
Anna Hetman 
Ogłoszenie konkursu może nastąpić gdy jest uchwała budżetowa i uchwała 
dotycząca programu profilaktycznego. Ogłoszenie konkursu następuje bez zwłoki 
po podjęciu uchwał, a te uchwały są podejmowane w grudniu.  

Tadeusz Sławik 
Jeśli w innych samorządach są takie rozwiązania czy znajdziemy formułę prawną, 
aby to i inne Stowarzyszenia mogły szybciej funkcjonować, nad tym musimy się 
pochylić.  
 
Robert Kościuk 
W innych miastach w pierwszych dniach nowego roku podpisuje się umowy.  

Szymon Klimczak 
Należy zastanowić się, czy jest na to jakaś metoda. Cechą finansów w samorządzie 
terytorialnym jest jednoroczność, jednak od każdej zasady są wyjątki.  
 
Dariusz Holesz 
Nie ma wyjątków.  
 
Szymon Klimczak 
Głosujemy niewygasy każdego roku.  
 
Dariusz Holesz 
Niewygasy to wyjątek. Jeśli chodzi o tą sytuację to prawo mówi tak, że aby ogłosić 
konkurs to musi być uchwała w sprawie programu przeciwdziałania alkoholizmowi 
i narkomanii. Nie można tego ogłosić wcześniej. Podpisanie umowy nie może być 
wcześniej niż przed 2 stycznia roku budżetowego, zakładając że jest uchwalona 
uchwała budżetowa, która może być teoretycznie podjęta do końca stycznia. Być 
może w wymienionych miastach nie chodzi o środki z funduszu alkoholowego lecz 
mają inne programy. Może być tak, że uchwała dotycząca profilaktyki jest 
podejmowana w końcu listopada czy w grudniu po przedłożeniu projektu budżetu. 
 
Tadeusz Sławik 
Również chciałem zaproponować ścieżkę, żeby uchwały podejmować wcześniej, na 
koniec listopada czy początek grudnia.  
 
Dariusz Holesz 
Przy czym umowa najwcześniej byłaby w końcu stycznia na dany rok budżetowy.  
 
Ad.5. 
Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2018 rok, 

Projekty uchwał przedstawił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
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Głosowanie radnych: 
 
• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
   Jastrzębie-Zdrój 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta  
   Jastrzębie-Zdrój na 2018 rok 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia minimalnej wysokości wynagrodzenia  
dla rodzin zastępczych zawodowych i rodzin zastępczych zawodowych 
pełniących funkcję pogotowia rodzinnego, 

Projekt uchwały omówiła Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (35.467,87), 

Projekt uchwały został omówiony przez panią Marię Olszok – Dyrektora Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(76.842,08), 

Projekt uchwały został omówiony przez panią Marię Olszok – Dyrektora Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(90.491,78), 

Projekt uchwały został omówiony przez panią Marię Olszok – Dyrektora Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
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 Projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy  
o działalności i pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019, 

Projekt uchwały omówiła Ewa Gutowska- Naczelnik Wydziału Kultury Sportu i 
Turystyki. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2019 roku stawek 
opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na 
parkingach strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
wydania dyspozycji usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienie od jego 
usunięcia,  

Projekt uchwały omówił Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2018, 

Projekt uchwały omówiła Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 Wnioski Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej w sprawie umorzenia 
należności z tytułu umowy podnajmu lokalu socjalnego za rok 2007  
- 5 wniosków, 

Wszystkie wnioski zostały przedstawione przez panią Joanne Cisek – Naczelnika 
Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej.  

Wszystkie wnioski zostały pozytywnie zaopiniowane w głosowaniu:                    
za-4, przeciw-0, wstrzymujących się -0. 

 Wnioski Miejskiego Zarządu Nieruchomości w sprawie umorzenia należności 
głównej i odsetkowej – 11 wniosków, 

Wszystkie wnioski zostały przedstawione przez panią Marię Olszok – Dyrektora 
Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  

Wszystkie wnioski zostały pozytywnie zaopiniowane w głosowaniu:                    
za-4, przeciw-0, wstrzymujących się -0. 
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 Wnioski Wydziału Podatków i Opłat w sprawie umorzenia zaległości –                      
3 wnioski 

Wnioski zostały omówione przez Skarbnika Miasta.  

Wszystkie wnioski zostały pozytywnie zaopiniowane w głosowaniu:                    
za-4, przeciw-0, wstrzymujących się -0. 

Ad.4. 
Projekty strategiczne. 

Roman Foksowicz 
Jar Południowy. Sprawa prowadzona jest przez Urząd Miasta Tychy, ponieważ 
wystąpiło tak postępowanie o zwrot części Jaru Południowego. Postępowanie było 
już w końcówce, jednak 26 września br. postanowieniem Prezydenta Miasta zostało 
zawieszone ze względu na zgon jednego ze spadkobierców. Najpierw muszą zostać 
ustaleni spadkobiercy tej osoby, dopiero może na nowo zostać wszczęte 
postępowanie. Sprawa trwa od 2007 roku, końca postępowania nie widać, a my 
jako miasto nie możemy inwestować na terenie, co do którego nie jesteśmy pewni, 
czy mienie pozostanie po stronie miasta.  

Tadeusz Sławik 
Uważam, że powinien być drugi etap reformy sądownictwa zmieniający w taki 
sposób aby procedury były w stylu amerykańskim, gdzie jest określony termin,                  
w którym sędzia jest zobowiązany te procedury wyznaczać.  
 
Roman Foksowicz 
Centrum Nauki Innowacji i Biznesu- w początkowych przewidywaniach                          
w momencie wpisywania do Strategii było to przewidziane w Łaźni Moszczenica, 
niestety programowanie środków unijnych nie poszło w tym kierunku gdzie 
myśleliśmy, że nadal będzie możliwość finansowania tego typu inwestycji w ze 
środków Unii Europejskiej. Plany stworzenia takiego Centrum z Jastrzębską Spółką 
Węglową nie udały się ze względu na kryzys i trudną sytuację Spółki. Obecnie nie 
chcemy wskazywać lokalizacji, możemy mówić o terenach na Moszczenicy, Łaźni 
na Moszczenicy, na wyższych piętrach czy też Łaźni M2. To pokaże czas                               
i możliwości pozyskania z różnych źródeł jakichkolwiek środków zewnętrznych. 
Projekt zapisany jest w Strategii do 2010 roku i wymaga żeby został zrealizowany. 
My w tej chwili prowadzimy rozmowy dotyczące funduszu wyszehradzkiego                           
w realizacji programu w zakresie start-upów.  
 
Tadeusz Sławik 
Cztery lata stracone jeśli chodzi o łaźnię, przyjmuję argumenty dotyczące trudnej 
ścieżki finansowania.  
 
Roman Foksowicz 
Pozyskaliśmy środki na Łaźnię Moszczenica tj. 10 mln złotych, z czego 8,5 mln 
złotych na część budowlaną ale przetarg pokazał, że kosztorysy wynoszą dwa razy 
tyle. Ulica Wyzwolenia - mamy przygotowany projekt, aktualny kosztorys wynosi 
27 mln złotych. Zadanie chcemy wykonywać etapami, pojawiła się możliwość 
pozyskania środków z funduszu rządowego. Wielofunkcyjna przestrzeń publiczna 
w rejonie ulicy Sybiraków i Północnej. W większości właścicielem jest firma 
prywatna, która miała pomysł budowania tam centrum handlowego, firma starała 
się o zgodę na tą inwestycję, niestety wystąpiła konieczność stworzenia 
opracowania środowiskowego, firma się nie odwołała od tej decyzji Prezydenta 
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Miasta Żory, nie wniesiono odwołań od tej decyzji, decyzja stała się prawomocna. 
Prawdopodobnie firma wycofała się z tej inwestycji.  
 
Tadeusz Sławik 
Całe szczęście że do tego nie doszło,  bo ten idiotyczny plan, który Alina kiedyś 
uchwaliliście, teraz pokazuje jego jakość. Marzeniem jest, aby miasto było kiedyś 
stać na wykupienie i zrobienie tam centrum miasta.  
 
Roman Foksowicz 
Ośrodek Wypoczynku Niedzielnego. Jest to jeden z pięciu elementów 
strategicznych miasta, zakończony sukcesem. W drugim etapie mamy do 
wykonania promenadę wokół stawu, plac wielofunkcyjny, park sensoryczny, 
zagospodarowanie stawu.  
 
Tadeusz Sławik 
Uważam, ze wykonanie tego bez pieniędzy zewnętrznych jest to wielki błąd i po 
części marnotrawienie pieniędzy samorządowych. Jakie są powody, ze w koncepcji 
nie znalazł się choć mały basen.  
 
Roman Foksowicz 
Ten basen, który tam był, nie spełniał żadnych norm bezpieczeństwa i Sanepid-u, 
ludzie są zadowoleni z tego, co tam jest, takie głosy do mnie dochodzą.  
Mamy jeden basen, który spełnia wszelkie wymagania i potrzeby mieszkańców, 
dlatego nie planowano tutaj tego basenu, ponadto koszty bieżące utrzymania 
basenu są bardzo duże.  
 
Tadeusz Sławik 
Jastrzębie miało potężny basen, należało tamten wyremontować, a obok tego 
postawić jakiś inny ale to były decyzje obok podjęte.  
 
Roman Foksowicz 
Jest to radnego subiektywna opinia, ja uważam, że basen na Witczaka w zupełności 
wystarczy. Koszty drugiego basenu byłyby bardzo wysokie, poza tym, to miejsce, 
w taki sposób zagospodarowane z takim placem zabaw, jest satysfakcjonujące, 
dzieci bezpiecznie mogą się bawić. Nie zgadzam się z opinią, że nie powinniśmy 
robić tego z własnych środków, mieszkańcy wspominali, jak się kąpali tam, a teraz 
przyszli ze swoimi dziećmi na wodny plac i twierdzą, że to jest lepsze niż ten basen.  
Kolej – jesteśmy po rozmowach z gminami, które deklarują kwoty partycypują w 
Studium wykonalności. Ponadto wpłynęło pismo z PKP określające różne warianty 
wykonania tego Studium. Szacowany koszt Studium wykonalności to ok. 3,2 mln 
złotych.  
 
Tadeusz Sławik 
Celem naszym było znalezienie pieniędzy, jest koniec kadencji naszej i samorządu 
wojewódzkiego, a my nie wiemy nic. Ten temat należało zamknąć w taki sposób, 
aby określić finansowanie przez Marszałka.  
 
Maria Pilarska 
W końcowym akapicie tego pisma jest propozycja że PKP będzie partycypowało                
w tej kwocie, o której mówiliśmy wcześniej w wysokości 10%. 
 
Roman Foksowicz 
Były deklaracje gmin, jednak kwoty te planowane będą w roku 2019r. 
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Tadeusz Sławik 
Drugi temat to temat dworca, trzeba było to przejąć, trzeba było to szybciej zrobić.  
 
Roman Foksowicz 
Jesteśmy w trakcie przejmowania. PKP po raz kolejny zwraca się o określenie 
przeznaczenia budynku, on musi spełniać warunki związane z komunikacją. Takie 
zapewnienie poszło. Chcemy, aby ten budynek spełniał rolę centrum 
przesiadkowego oraz inne funkcje z możliwościami zrobienia biblioteki, kawiarni 
bądź innych funkcji. 
 
Tadeusz Sławik 
Czy nie można było jechać tego załatwić? Tylko dwa lata korespondować? 
 
Roman Foksowicz 
Dwukrotnie podawaliśmy cel, a otrzymujemy kolejne pismo z pytaniem, o podanie 
celu, na jaki będzie to przeznaczone.  
 
Tadeusz Sławik 
Jechać do tego człowieka i to załatwić.  
 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 

Nie zgłoszono.  
 
 
Ad.7. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniach: 
-  4 września 2018r. 
- 25 września 2018r. 

Protokoły przyjęto jednogłośnie.  

 
Ad.8. 
Zakończenie posiedzenia.   
   
Przewodniczący Szymon Klimczak podziękował zebranym za współpracę w Komisji 
w trakcie kadencji Rady i zakończył obrady Komisji.  
 
                                                                                                                                                                                                                                                          
 
Protokołowała           
Agnieszka Bąk        Przewodniczący 
                Komisji Skarbu 
      
                                                                                            Szymon Klimczak  


